

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 26, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Y. Allard-Tremblay
A. Avolonto
A. Barysevich
G. Bernardi
C. Campbell
C. Coates
E. Coburn
B. Connell
S. Couture
I. Djordjevic
G. Ewen
L. Frew
F. Garon
L. Hébert (Chair/présidente)
M. Jurdjevic

S. Kirshbaum
A. Klimkiewicz
E. Laxer
E. Light
W. Maas
M. Macaulay
J. Marsiaj
N.-G. Martineau
J. McDonough-Dolmaya
J. Michaud
S. Paradis
B. Price
J. Rivest
I. Roberge
D. Scheffel-Dunand

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 26 octobre 2019 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

P. Theophanidis
U. Viswanathan
A. Zamora
L. Bartlett
M.-P. Sabourin
A. Bargain
E. Basile
S. Dreher
V. Lehan-Streisel
M. Palamarek
K. Clark
D. Hoffmann
M. Kajo
J. Patel
S. Teong
D. Vasquez

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

In opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was then read.

The Chair, Lyse Hébert welcomed everyone to this meeting of Council, particularly this year's new members, i.e. Staff, Contract Faculty and Students.

She thanked PPNC for their involvement the call for nominations and elections exercises for the Glendon Principal's Search Committee. The names of the elected representatives from each constituency have been communicated to President Lenton and the Provost Philipps.

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

La présidente, Lyse Hébert, souhaite la bienvenue à tous les membres à cette séance du Conseil, en particulier les nouveaux membres, à savoir le personnel, les professeurs à contrat et les étudiants.

Elle remercie le CDPMC pour sa participation à l'appel de mises en candidatures et aux élections pour le comité de recrutement du principal de Glendon. Les noms des représentants élus dans chaque circonscription ont été communiqués à la président Lenton et la prévôt Philipps.

She also mentioned the ongoing difficulty for GCSU and the Student Caucus to recruit students to serve on the various committees and undertook to look into the issue as part of the rejuvenating process for Glendon.

In closing, as a Senator this year, she explored Council members' interest for getting periodic reports from Senators in addition to the synopsis presently being circulated with the notice of agenda. The show of hand indicated a preference for the former option.

2. Minutes of the previous meeting

▪ September 28, 2018

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

In response to a question regarding to the option of an "Open Search", it was noted that at the interest of moving forward with the current process, PPNC decided to set aside the discussion of this for the time being.

It was also confirmed that the York-Wide Experiential Education Symposium has prompted a great deal of interest from Glendon Faculty and further information will be communicated.

4. Inquiries and Communications

▪ Committee on Indigenous Affairs

Yann Allard-Tremblay, the Chair of the Glendon Indigenous Affairs Council (GIAC), presented the report containing its recommended action plan. It was followed by a Q&A period.

On behalf of the co-interim Principals, I. Roberge thanked Y. Allard-Tremblay for the report of the GIAC, which has been favourably received. However, funding some of the projects might be challenging, but achievable

Elle mentionne également la difficulté pour l'AECG et le caucus étudiant de recruter des étudiants pour siéger aux divers comités et elle s'engage à examiner la question dans le cadre du processus à revitaliser Glendon.

En terminant, en tant que sénatrice cette année, elle explore l'intérêt des membres du Conseil d'obtenir périodiquement un rapport des sénateurs, en plus du synopsis présentement circulé avec l'avis de l'ordre du jour. Le vote à main levée indique une préférence pour la première option.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 28 septembre 2018

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

En réponse à une question concernant l'option d'une recherche publique (*open search*), on note que, dans l'intérêt de faire avancer le processus actuel, le CDPMC a décidé de reporter cette discussion.

On confirme également que le symposium sur l'éducation expérientielle, organisé à l'échelle de York, a suscité un vif intérêt de la part du corps professoral de Glendon et que des renseignements supplémentaires seront communiquées.

4. Communications et questions diverses

▪ Comité sur les affaires autochtones

Yann Allard-Tremblay, le président du Comité sur les affaires autochtones de Glendon (CAAG) présente le rapport qui contient le plan d'action recommandé. C'est suivi par une période de Q&R.

Au nom des coprincipaux par interim, I. Roberge remercie Y. Allard-Tremblay pour le rapport du CAAG, qui a été reçu favorablement. Cependant, le financement de certains projets pourrait être difficile

with the proper support. He welcomed the new YUFA collective agreement which might provide an opportunity for Glendon to hire another Aboriginal scholar.

The possibility of institutionalizing the GIAC as a standing Committee of Glendon Faculty Council was also mentioned as an option, and it was suggested that PPNC meet with members of the GIAC to discuss the issue.

▪ Survey Server – E. Light

Evan Light informed Council members of the availability of a free and open source [online survey tool](#) and encouraged members to make good use of it. More information will be communicated by the Glendon's Research Office.

5. Co-Interim Principals' and Associate Principal's Remarks

Ian Roberge mentioned the following:

- Acknowledged hardship pertaining students participation. Reminded members of the "Meet the Co-Interim Principals" (every 2 weeks in Richard's Room) and encouraged all meet with Co-Interim Principals.
- The Hilliard D-125 common room is to become student space as of November 1.
- Graduate attributes – Round-table on Friday, November 16, 2018 from 11:30 am to 2:00 pm.
- The IT lab previously housed in YH144 will be replaced by a bigger and more modern one in room A30A and will be ready next week.
- Fall Open House day– November 18, 2018. Departments Chairs and/or representatives urged to attend.
- CUPE 3903 remediation pay – requests completed and others still in progress – for more information, members were invited to talk to Co-Principal Roberge after the meeting.

quoique réalisable avec le soutien approprié. Il souligne que la nouvelle convention collective de YUFA pourrait faciliter l'embauche d'un nouveau professeur autochtone.

On mentionne également la possibilité d'institutionnaliser le CAAG en tant que comité permanent du Conseil de la faculté et on suggère que le CDPMC rencontre les membres du CAAG pour en discuter.

▪ Serveur de sondage en ligne – E. Light

Evan Light informe les membres du Conseil de la disponibilité d'un outil de sondage en ligne gratuit et ouvert, et les encourage à en profiter. Des renseignements additionnels seront communiqués par le bureau de la recherche de Glendon.

5. Remarques des coprincipaux par intérim et de la vice-principale adjointe

Ian Roberge mentionne les points suivants :

- Reconnaît les difficultés liées à la participation des étudiants. Rappelle aux membres les « rencontres avec les coprincipaux » (toutes les deux semaines au salon Richard) et les encourage à rencontrer les coprincipaux.
- La salle commune D-125 à Hilliard devient un espace étudiant à partir du 1^{er} novembre.
- Compétences essentielles – Table-ronde le vendredi 16 novembre 2018, de 11h30 à 14h00.
- Le labo informatique précédemment situé dans la salle YH144 sera remplacé par un nouveau labo, plus grand et plus moderne dans la salle A30A. Il sera prêt la semaine prochaine.
- Journée porte ouverte d'automne – 18 novembre, 2018. Les directeurs de départements et/ou leur représentants sont invités à y assister.
- Rémunération des membres du SCFP 3903 pour les activités de remédiation – certaines demandes complétées et d'autres en cours – pour d'autres informations, le coprincipal invite les membres à lui parler après la réunion.

Dominique Scheffel-Dunand mentioned:

- Positioning of Glendon within the Francophone community – How to enhance Glendon’s visibility so that we are not overlooked by the newly elected provincial government?
- Bilingual Funding formula – changes by the Government might be forthcoming – Key stakeholders are the Laurentian University, University of Ottawa and York University, Glendon campus.
- York Research Chair – how to work towards getting one for Glendon? The VP Research & Innovation has committed to provide more support to researchers who wish to apply for research funding from the Tri-Council. We are looking at strategies to increase researchers’ visibility by communicating about their research projects on the Glendon research Office website. This will have some impact on student recruitment.
- Open Lab / Makerspace – in progress and almost ready to be launched.

In response to bilingual funding, it was noted that given the current financial instability due to Government cutbacks, all here at Glendon should collaborate and work towards the same goal. Strong arguments for the bilingual financial support should be maintained.

Betsey Price, the Associate Vice-Principal, noted that she has received numerous student complaints recently. She pointed out that there is a due process and it would be more efficient that such complaints be addressed at the Departmental level first.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

I. Djordjevic presented the submission pertaining to the changes to degree

Dominique Scheffel-Dunand mentionne :

- Le positionnement de Glendon au sein de la communauté francophone – comment améliorer la visibilité de Glendon afin que le gouvernement provincial nouvellement élu ne nous néglige pas ?
- Formule de financement bilingue – on prévoit des changements par le gouvernement – Les principaux intervenants : l’Université Laurentienne, l’Université d’Ottawa, et l’Université York, Glendon.
- Chaire de recherche de York – comment travailler pour en obtenir une à Glendon ? Le VP-recherche et innovation s’est engagé à mieux soutenir les chercheurs, qui feront des demandes de subvention auprès des Trois conseil. Nous travaillons au développement de stratégies également augmenter la visibilité des chercheurs à Glendon en communiquant sur leurs projets de recherche sur le site du bureau de la recherche de Glendon. Cela aura un certain impact sur le recrutement des étudiants.
- Laboratoire ouvert / Makerspace – en cours et presque prêt à être lancé.

En réponse au financement bilingue, on note qu’étant donné l’instabilité financière actuelle due aux coupures budgétaires du gouvernement, tous ici à Glendon devraient collaborer et travailler dans le même but. Des arguments solides pour le financement bilingue doivent être maintenus.

Betsey Price, la vice-principale adjointe note que de nombreuses plaintes d’étudiants lui ont été adressées récemment. Elle souligne qu’il existe une procédure à suivre et qu’il serait plus efficace de traiter ces plaintes d’abord au niveau départemental.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

I. Djordjevic présente la soumission concernant des changements des exigences

requirements for the [Business Economics program](#) and it was **approved**.

He also presented, for information only, the [MMgt4+1 Master of Management Pathway](#) proposal.

(b) Curriculum Committee

J. McDonough-Dolmaya presented the Curriculum submissions from the History, Mathematics and Psychology Departments and they were all **approved**.

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

E. Light presented the PPNC's [report](#).

7. Other Business

- Motion re: [York's Code of Student Rights and Responsibilities](#)

M. Macaulay presented the motion and gave an outline to support it. Following a debate, the motion was **approved**.

- [United Way Campaign](#)

A. Hickman kicked off the United Way Campaign, and encouraged members to participate in the various activities and make donations. She is supported by I. Roberge who reiterated his invitation to all to participate in the CN Tower climb on November 24, 2018.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:45 p.m.

du programme d'économie et commerce et elle est **approuvée**.

Il présente aussi, pour information seulement, le « MMgt4+1 Master of Management Pathway »

(b) Comité des programmes

J. McDonough-Dolmaya présente les soumissions des départements d'Histoire, de Mathématiques et de Psychologie. Elles sont toutes **approuvées**.

(c) Direction, planification et mises en candidature

E. Light présente le rapport du CDPMC.

7. Autres questions

- Motion re : Droits et responsabilités des étudiants.

M. Macaulay présente la motion ainsi qu'une mise en contexte. Suite à une discussion, la motion est **approuvée**.

- Campagne Centreaide

A. Hickman lance la campagne Centraide et encourage les membres à participer aux diverses activités et à faire un don. Elle est appuyée par I. Roberge qui réitère son invitation à tous de participer à l'ascension de la Tour CN, le 24 novembre 2018.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 45.